
Zápis  
 z 1. (ustavujícího) zasedání zastupitelstva obce Bystrovany 

konaného dne 24.10.2022 v tělocvičně základní školy v ulici Na Čtvrtkách 

 
Zasedání Zastupitelstva obce Bystrovany bylo zahájeno v 18:00 hodin dosavadním starostou obce Radkem 
Sklenářem, (dále jako „předsedajícím“), který v úvodu přivítal nově zvolené zastupitele a přítomné občany. 
 
Předsedající zkonstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno tak, aby se konalo v souladu s §91 odst. 1 
zákona č.128/2000 Sb., o obcích v platném znění.  
Předsedající dále zkonstatoval, že soudu nebyl podán žádný návrh na neplatnost voleb nebo hlasování.  
Informace o ustavujícím zasedání zastupitelstva byla v souladu s §93 zákona o obcích zveřejněna na úřední 
desce Obecního úřadu Bystrovany od 17.10.2022 a současně byla také zveřejněna na elektronické úřední 
desce. 
 
Podle prezenční listiny členů zastupitelstva je přítomno 9 (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), takže 
zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
 
Složení slibu nově zvolenými členy zastupitelstva obce. 
Předsedající zkonstatoval, že všichni zastupitelé, jak jsou uvedeni v prezenční listině, byli platně zvoleni 
členy zastupitelstva obce pro funkční období 2022-2026. 
Předsedající v souladu s § 69 odst. 2 zákona 128/2000 Sb., o obcích vyzval přítomné členy zastupitelstva ke 
složení slibu. 
Před složením slibu starosta obce upozornil zastupitele, že odmítnutí složit slib nebo složení slibu s výhradou 
má za následek zánik mandátu. 
Ke složení slibu došlo tak, že starosta obce přečetl nahlas slib, po jeho přečtení každý člen zastupitelstva 
pronesl slovo „slibuji“ a podepsal se na připravený arch s textem slibu. 
Předsedající konstatoval, že žádný z přítomných členů zastupitelstva neodmítl složit slib ani nesložil slib 
s výhradou. 
Poté poděkoval členům zastupitelstva za složení slibu, čímž potvrdili přijetí mandátu zastupitele obce 
Bystrovany, který ve volbách získali.  
 
K bodu programu č. 1: Určení zapisovatele, ověřovatelů zápisu a způsobu volby 
Předsedající navrhl. 
Návrh určit: 
- zapisovatelkou paní Romanu Radovou, 
- ověřovateli zápisu: Pavel Žádník, Tomáš Putík, 
- způsob volby - veřejným hlasováním (aklamací), o jednotlivých návrzích bude hlasováno v pořadí, jak 
budou podány. 
K předloženému návrhu nebyl vznesen žádný protinávrh. 
Před hlasováním dal předsedající možnost zastupitelům a přítomným občanům se vyjádřit. 
Předsedající dal o předneseném návrhu hlasovat. 
Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany určuje zapisovatelkou paní Romanu Radovou a ověřovateli zápisu Pavla 
Žádníka, Tomáše Putíka.  
Způsob volby - veřejným hlasováním (aklamací), o jednotlivých návrzích bude hlasováno v pořadí, jak budou 
podány. 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:  0 Zdržel se:  0 
Usnesení č. 1/1  bylo schváleno v navrženém znění. 
 
K bodu programu č. 2: Schválení programu zasedání 
Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu, jak byl zveřejněn na úřední desce obecního úřadu i 
elektronické úřední desce. 
Navržený program: 



3. Volba starosty a místostarosty 
a. určení počtu místostarostů 
b. určení, které funkce budou členové zastupitelstva vykonávat jako dlouhodobě uvolnění 
c. volba starosty 
d. volba místostarosty 

4. Zřízení finančního a kontrolního výboru 
a. určení počtu členů finančního a kontrolního výboru 
b. volba předsedy finančního výboru 
c. volba předsedy kontrolního výboru 
d. volba členů finančního výboru 
e. volba členů kontrolního výboru 

5. Zřízení sociálně kulturního výboru  
a. určení počtu členů sociálně kulturního výboru  
b. volba předsedy sociálně kulturního výboru  
c. volba členů sociálně kulturního výboru 

6. Volba členů Valné hromady Svazu obcí Bystrovany a Bukovany 
7. Různé 
K návrhu programu byl vznesen návrh na úpravu programu, který podal pan Libor Žižka. 
Navrhl změnu: neprojednávat bod č. 6. Volba členů Valné hromady Svazu obcí Bystrovany a Bukovany  - 
bude řešeno na dalším zasedání zastupitelstva. 
 
Před hlasováním dal předsedající možnost zastupitelům a přítomným občanům se vyjádřit. 
Poté dal předsedající hlasovat o návrhu programu. 
Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany schvaluje navržený program, jak byl zveřejněn na úřední desce včetně 
navržené změny neprojednávat bod č. 6. 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:  0 Zdržel se:   0 
Usnesení č.1/2    bylo schváleno v navrženém znění. 
 
K bodu programu č. 3: Volba starosty a místostarosty 
3.a)  určení počtu místostarostů 

P. Libor Žižka přednesl návrh, aby byli určeni 2 místostarostové.  
Jiné návrhy nebyly vzneseny. 
Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko.  
Občané se dotazovali, proč 2 místostarostové. L. Žižka sdělil, že vysvětlí v bodě 7- různé.  
Předsedající dal o předneseném návrhu hlasovat. 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany schvaluje zvolení 2 místostarostů.  
Hlasování: 
Pro:  5 – Žižka, Kramář, Kaděrková, Putík, Stejskal 
Proti:   0 
Zdržel se:     4 – Sklenář Radek, Sklenář Martin, Lukášková, Žádník 
Usnesení č. 1/3a)   bylo schváleno v navrženém znění. 
 

3.b)  určení, které funkce budou členové zastupitelstva vykonávat jako dlouhodobě uvolnění 
Předsedající podal společný návrh zastupitelů, aby byl dlouhodobě uvolněn pro výkon funkce pouze 
starosta obce. 
Jiné návrhy nebyly vzneseny. 
Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným a občanům sdělit své stanovisko. 
Předsedající dala o předneseném návrhu hlasovat. 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích určuje, že 
dlouhodobě uvolněn bude pouze zastupitel pro výkon funkce starosty obce.  



Hlasování:. 
Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se:   0 
Usnesení č. 1/3b)  bylo schváleno v navrženém znění. 

 
3.c)  volba starosty 

Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci starosty obce. 
Byl podán následující návrh: 
Člen zastupitelstva paní Bc. Sylva Kaděrková navrhla zvolit do funkce starosty obce pana Libora 
Žižku. 
Jiné návrhy nebyly vzneseny. 
Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko.  
Předsedající vyzval navrženého kandidáta pana Libora Žižku, aby vyjádřil souhlas se svou 
kandidaturou na funkci starosty. 
Pan Libor Žižka souhlasí. 
Předsedající dala o předneseném návrhu hlasovat. 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany volí starostou obce pana Libora Žižku. 
Hlasování: 
Pro:  5 – Žižka, Kramář, Kaděrková, Putík, Stejskal 
Proti:   0 
Zdržel se:     4 – Sklenář Radek, Sklenář Martin, Lukášková, Žádník 
Usnesení č. 1/3c)  bylo schváleno v navrženém znění. 

 
Předsedající předala slovo nově zvolenému starostovi panu Liboru Žižkovi. 
 

3.d)  volba místostarosty 
Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkce místostarostů. 
Byly podány následující návrhy: 
Člen zastupitelstva paní Bc. Sylva Kaděrková navrhla zvolit do funkce místostarosty pana Tomáše 
Putíka.  
Člen zastupitelstva pan Mgr. Vlastimil Kramář navrhl zvolit do funkce místostarosty pana Ing. 
Tomáše Stejskala.  
Člen zastupitelstva pan Pavel Žádník navrhl zvolit do funkce místostarosty pana Radka Sklenáře. 
Jiné návrhy nebyly vzneseny. 
Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko.  
Předsedající vyzval navržené kandidáty pana Tomáše Putíka, Ing. Tomáše Stejskala a pana Radka 
Sklenáře, aby vyjádřili souhlas se svou kandidaturou na funkci místostarosty. 
Pan Tomáš Putík   souhlasí 
Pan Ing. Tomáš Stejskal  souhlasí 
Pan Radek Sklenář   souhlasí 
Předsedající dal o předneseném návrhu hlasovat. 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany volí místostarostu obce Radka Sklenáře. 
Hlasování: 
Pro:  4 – Sklenář Radek, Sklenář Martin, Lukášková, Žádník  
Proti:   5 – Žižka, Kramář, Kaděrková, Putík, Stejskal 
Zdržel se:     0 
Usnesení č.1/3d)1/  nebylo schváleno v navrženém znění. 

 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany volí místostarostu obce pana Tomáše Putíka. 
Hlasování: 
Pro:  7 – Lukášková, Žádník, Žižka, Kramář, Kaděrková, Putík, Stejskal 
Proti:   0  



Zdržel se:     5 – Sklenář Radek, Sklenář Martin 
Usnesení č.1/3d)/2 bylo schváleno v navrženém znění. 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany volí dalšího místostarostu obce Ing. Tomáše Stejskala. 
Hlasování: 
Pro:  5 –Žižka, Kramář, Kaděrková, Putík, Stejskal 
Proti:   0  
Zdržel se:     4 – Sklenář Radek, Sklenář Martin, Lukášková, Žádník, 
Usnesení č.1/3d)/3  bylo schváleno v navrženém znění. 
 

K bodu programu č. 4: Zřízení finančního a kontrolního výboru 
Předsedající informoval o povinnosti zřídit finanční a kontrolní výbor dle § 117 odst. 2 a § 84 odst. v písm. l) 
zákona o obcích. 
4.a) určení počtu členů finančního a kontrolního výboru 

Předsedající navrhl zřídit finanční a kontrolní výbor, přičemž každý z nich bude mít 3 členy.  
Jiný návrh podán nebyl. 
Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko.  
Předsedající dal o předneseném návrhu hlasovat. 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany zřizuje finanční výbor a kontrolní výbor. Oba výbory budou tříčlenné.  
Hlasování: 
Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se:  0 
Usnesení č. 1/4a)  bylo schváleno v navrženém znění. 

 
4.b) volba předsedy finančního výboru 

Předsedající navrhl na předsedu finančního výboru pana Martina Sklenáře. 
Jiný návrh podán nebyl. 
Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko.  
Předsedající dal o předneseném návrhu hlasovat. 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany volí předsedou finančního výboru pana Martina Sklenáře 
Hlasování: 
Pro: 8 Proti:  0 Zdržel se:  1 – Martin Sklenář 
Usnesení č. 1/4b)  bylo schváleno v navrženém znění. 
 

4.c) volba členů finančního výboru 
Předsedající navrhl na členy finančního výboru Bc. Sylvu Kaděrkovou a pana Pavla Žádníka. 
Jiný návrh podán nebyl. 
Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko.  
Předsedající dal o předneseném návrhu hlasovat. 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany volí členy finančního výboru Bc. Sylvu Kaděrkovou a pana Pavla 
Žádníka. 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:  0 Zdržel se:  0 
Usnesení č. 1/4c)  bylo schváleno v navrženém znění. 
 

4.d) volba předsedy kontrolního výboru 
Předsedající navrhl na předsedu kontrolního výboru pana Radka Sklenáře.  
Jiný návrh podán nebyl. 
Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko.  
Předsedající dal o předneseném návrhu hlasovat. 
Návrh usnesení: 



Zastupitelstvo obce Bystrovany volí předsedou kontrolního výboru pana Radka Sklenáře. 
Hlasování: 
Pro: 8 Proti:  0 Zdržel se:  1 – Radek Sklenář 
Usnesení č. 1/4d) bylo schváleno v navrženém znění. 

 
4.e) volba členů kontrolního výboru 

Předsedající navrhl na členy kontrolního výboru Mgr. Vlastimila Kramáře a paní Jitku Lukáškovou.  
Jiný návrh podán nebyl. 
Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko.  
Předsedající dal o předneseném návrhu hlasovat. 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany volí členy kontrolního výboru Mgr. Vlastimila Kramáře a paní Jitku 
Lukáškovou. 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:  0 Zdržel se:  0 
Usnesení č. 1/4e)  bylo schváleno v navrženém znění. 

 
K bodu programu č. 5: Zřízení sociálně kulturního výboru  
5.a) určení počtu členů sociálně kulturního výboru 

Předsedající navrhl zřídit sociálně kulturní výbor, který bude mít 3 členy. 
Jiný návrh podán nebyl. 
Starosta dal o předneseném návrhu hlasovat. 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany zřizuje sociálně kulturní výbor, který má 3 členy. 
Hlasování: 
Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se:  1 – Radek Sklenář 
Usnesení č. 1/5a)  bylo schváleno v navrženém znění. 
 

5.b) volba předsedy sociálně kulturního výboru 
Předsedající navrhl na předsedu sociálně kulturního výboru paní Jitku Lukáškovou.  
Jiný návrh podán nebyl. 
Starosta dal o předneseném návrhu hlasovat. 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany volí předsedou sociálně kulturního výboru paní Jitku Lukáškovou. 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:  0 Zdržel se:  0 
Usnesení č. 1/5b)  bylo schváleno v navrženém znění. 
 

5.c) volba členů sociálně kulturního výboru 
Předsedající navrhl na členy sociálně kulturního výboru PhDr. Antonína Brykse. 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany volí člena sociálně kulturního výboru PhDr. Antonína Brykse. 
Hlasování: 
Pro:  5 – Žižka, Kramář, Kaděrková, Putík, Stejskal 
Proti:   0  
Zdržel se:     4 – Sklenář Radek, Sklenář Martin, Lukášková, Žádník 
Usnesení č. 1/5c)/1 bylo schváleno v navrženém znění. 
 
Přítomný PhDr. Antonín Bryks se omlouvá, ale zvolení nepřijímá, protože nemá podporu celého 
zastupitelstva. 
 
Předsedající navrhl na dalšího člena sociálně kulturního výboru paní Dagmar Štembírkovou. 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Bystrovany volí člena sociálně kulturního výboru Dagmar Štembírkovou. 



Hlasování: 
Pro: 9 Proti:  0 Zdržel se:  0 
Usnesení č. 1/5c)/2 bylo schváleno v navrženém znění. 
 
Přítomná paní Dagmar Štembírková zvolení přijímá.  
 
Jiný návrh podán nebyl. 

 
K bodu programu č. 6: Volba členů Valné hromady Svazku obcí Bystrovany a Bukovany 
Bude se projednávat na dalším zasedání zastupitelstva. 
 
K bodu programu č. 7: Různé 
V diskuzi byly občany kladeny dotazy: 

 Proč 2 místostarostové?  
- okomentoval L. Žižka – je to z důvodů zastupitelnosti a koncepce práce. 

 Kdy bude zprovozněn most přes Bystřičku? 
- R. Sklenář -  od dnešního dne je ve zkušebním provozu, MHD bude jezdit od 31.10.2022. 

 Navýšení stočného od 1.1.2023 o 7,- Kč na 42,- Kč/vč. DPH  
- informaci z Valné hromady svazku podal R. Sklenář, 

 Rozsvícení vánočního stromu 26.11.2022 
-  akce se uskuteční jako v minulých letech společně se základní školou. 

 Další zasedání zastupitelstva se bude konat 8.11.2022 v zasedací místnosti obecního úřadu, zasedání 
budou přenášena živě na internetu. Informovanost občanů bude i přes facebook – informaci podal T. 
Putík. 

 Zda se bude zastupitelstvo zabývat koupí sálu u Sklenářů? 
- starosta – zatím žádná nabídka nepřišla, pokud k ní dojde, tak se tím bude zastupitelstvo zabývat. Je 

potřeba vzít v úvahu ekonomiku následného provozu. Toto bude téma na facebook - informovat 
občany, případně zvážit „referendum“. Je potřeba řešit věci obce koncepčně.  

 Technické zázemí Bystrovany – R. Sklenář – stavby dokončena, řeší se kolaudace. 

 ČOV – zkapacitnění – starosta - je potřeba zkapacitnění z důvodu dalšího rozvoje obou obcí v oblasti 
bytové výstavby. 

 Ul. Makarenkova - špatný stav komunikace (retardér a kanalizační poklop) – starosta úkol 
- Starosta sdělil, že primárně se budou kontrolovat stavby, které jsou v záruce, aby se na případné vady 

dala uplatnit záruka. 

 Požadavek na rozšíření odpadových košů na psí exkrementy. 
- Plánuje se doplnit po celé obci. 

 Kdy bude jezdit Strabag po obchvatové komunikaci?  
- Starosta sdělil, že musí dojít k převzetí valu a komunikace od investora. Nejdříve je nutné se 

seznámit s obsahem smlouvy.  

 Areál Horizont, jaké bude využití, výstavba. 
- R. Sklenář sdělil, že majitelé Horizontu musí zpracovat studii, kterou bude zastupitelstvo schvalovat, 

ale zatím nic předloženo nebylo. 

 Východní tangenta – zda akce není zrušena. S. Kaděrková sdělila, akce zrušena nebyla, prioritou je jiný 
úsek v Olomouckém kraji. 

 Jak řešit situaci v areálu Autodoprava Volek (průjezd nákladních aut, chování občanů bydlících v tamní 
ubytovně). 
-  T. Putík sdělil, že se zastupitelstvo chce zaměřit na celou lokalitu „za kolejemi“.  

 MK Malátova, východ – opravit retardér a opravit díry.  
- R. Sklenář podal informaci, že je zpracovaný projekt. Je potřeba připravit území majetkově. 

 Cyklostezka Bystrovany, Droždín. 
- R. Sklenář informoval, že se zpracovává projekt. Je problém s výkupem pozemku. 

 Omezení rychlosti na komunikaci k areálu hřiště. 



- Starosta sdělil, že chtějí udělat propagaci k bezpečnosti nejen na této komunikaci, ale zabývat se 
myšlenkou zpomalit dopravu po celé obci. 

 Správce ve sportovním areálu. 
- Starosta sdělil, že budou stanoveny nové podmínky užívání. 

 Požadavek na úklid kolem obchodu a v okolí pomníku letců. 
 

Po tomto bodu starosta obce poděkoval všem přítomným za účast a zasedání ukončil. 
 
Zapsala: Romana Radová 
Starosta obce: Libor Žižka 
Ověřovatelé zápisu: Tomáš Putík, Pavel Žádník 
 
 


